



Master of Philosophy in Chinese Linguistics

Application Deadline: 13 March 2026

Admission Requirements

Application

Programme Information







Programme Feature

- Introducing students to the systematic study of the Chinese language and linguistics, including classical and modern Chinese as well as relevant theories in Chinese linguistics.
- Improving students' proficiency in Chinese language and Chinese linguistics and enhancing their understanding of latest research and developments in the field.
- Broadening students' horizon and enable them to explore Chinese language and Chinese linguistics in new ways, new perspectives and by employing new theories.
- Laying a solid foundation for the further pursuit of studies in Chinese language and Chinese linguistics.
- Equipping students with the capacity for independent research and the ability to produce high-quality theses.

Curriculum Structure

- Duration of Study: 2 years
- Medium of Instruction: Chinese
- Total Credits: 30
- Compulsory courses (21 credits)
 - Topics in Theories of Chinese Linguistics
 - Methods in Chinese Linguistics
 - Studies on Chinese Sociolinguistics
 - Thesis
- Required Elective Courses (Select 3 courses from below list or 3 courses from any other programmes in FAH with approval from the faculty (9 credits in total))
 - Studies on Classical Chinese
 - Studies on Modern Chinese
 - Topics in Chinese Linguistics I
 - Topics in Chinese Linguistics II
 - Studies on Chinese Grammar
 - Studies on Chinese Phonology
 - Studies on Chinese Lexicon





For enquiries, please contact the Department of Chinese Language and Literature Office:

Tel: +853 8822 8150 or Email: fah.chinese@um.edu.mo





哲學碩士學位(漢語語言學)課程

報名截止日期: 2026年3月13日

報名要求

網上申請

課程資訊





課程特點

- 學習中國語言及語言學,包括古代漢語、現代漢語,以及與中國語言學相關的理論等
- 提高學員的中國語言及語言學認識水平,更新學員對當前中國語言及語言學研究發展的認知
- 開闊學員的眼界,培養學員從新方向、新視角、 新理論等對中國語言及語言學進行研究
- 為繼續研究和深造中國語言及語言學打下堅實的基礎
- 要求學員達到具有個人獨立研究,並撰寫嚴格學 術水平論文的能力

課程設置

• 修讀期限: 2年

• 授課語言: 中文

・學分總數:30

• 必修科目 (21 學分)

- 漢語語言學理論專題
- 漢語語言學研究方法
- 漢語社會語言學研究
- 論文
- 選修科目(從下表中選修三門科目或 選修澳門大學人文學院其他碩士學位課 程內三門科目(須經人文學院同意)(總 共9學分))
 - 古代漢語研究
- 現代漢語研究
- 漢語語言學專題 [
- 漢語語言學專題 II
- 漢語語法研究
- 漢語聲韻研究
- 漢語詞彙研究

UNIVERSIDADE DE MACAU



如需查詢,請與中國語言文學系辦公室聯繫:

電話: +853 8822 8150 或 電郵: fah.chinese@um.edu.mo